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Republika e Kosovës
Republika Kosovo-Republicof Kosovo

Kuvendi - Skupština –Assembly

VI saziv
Jesenja sesija 

Komisija za ljudska prava, ravnopravnost polova, 
nestala lica i peticije

P-br.30/2018

Priština, 17. septembar, 2018. godine

Z A P I S N I K

Sednici su prisustvovali: Duda Balje, Lirije Kajtazi, Saša Milosavljević,
MexhideMjaku-Topalli, LuljetaVeselaj-Gutaj, ShemsiSyla, Teuta Haxhiu i FisnikIsmaili. 

Odsutni: Mirjeta Kalludra, SarandaBogujevci iAlbulenaBalaj-Halimaj. 

Osoblje za podršku  komisije: Selman Ymeri, koordinator i Sulltane Gashi, službenik oblasti. 

Drugi učesnici: Adelina Hasani-KDI, XhemajlKuliqi- KDI, Milica Živić-RTK2, Sanije
Berisha-OEBS, FlorianSyla-EO, ValbonaBytyçi-EO, Arta Dehari-LVV.

Sednicom je predsedavala, Duda Balje, predsednica komisije. 

Članovi komisije nisu imali primedbe o dnevnom redu, predloženog od strane predsednice
komisije, s toga je komisija usvojila  ovaj:

Dnevni    red

1. Razmatranje i usvajanje Izveštaja rada Funkcionalne komisije za prolećnu sesiju 2018.
godine;

2. Razmatranje dopunjenog Plana rada Funkcionalne komisije za jesenju sesiju 2018. godine;

3. Razmatranje u načelu Nacrta zakona o peticijama;

4. Razno. 
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1. Razmatranje i usvajanje Izveštaja rada Funkcionalne komisije za prolećnu sesiju 2018.
godine

Predsednica, je rekla da smo dobili materijal i da imamo na razmatranje Izveštaj o radu za
prolećnu sesiju za 2018. godinu gde je elaborirala ovaj izveštaj. 
Ona je rekla da je komisija prosledila Skupštini Nacrt zakona o  izmenaam  i dopunama
Zakona o verskim slobodama na Kosovu, na drugo čitanje, a prosleđen je Skupštini i Nacrt
zakona o  zaštiti deteta, na prvo čitanje. Takođe, danas u komisiji imamo razmatranje u načelu
Nacrt zakona o peticijama. 

MexhideMjaku-Topalli, je rekla da je to jedan dobro pripremljen izveštaj ali je predložila da
se dopuni sa sastankom sa Agencijom za rodnu ravnopravnost. 
Ona se zainteresovala da li se može dobiti izveštaj evaluacije od KDI-a, kako bi smo videli
kako smo ocenjeni kao komisija i da li je to realan izveštaj, i kako trebamo da delujemo u
budućnosti. 

Teuta Haxhiu, je rekla da je od interesa da se odraze rezultati sesija u izveštaju, jer se zna da
su održane te sesije i aktivnosti, ali se treba znati i njihov proizvod, i da se za jesenju sesiju
trebaju detaljirati iste. 
Nakon toga, ona je govorila u vezi sa zabrinutostima koje se tiču radova na Memorijalnom
kompleksu u Meji, u Đakovici, i tražila je da se odredi datum kako bi smo posetili Meju. 
Dalje, navela je da traži od administracije da se izvuče rasprava predstavnika Udruženja „27
Prilli“, kada su bili prisutni na komisiji i da mi kao komisija izađemo sa zaključkom. 

Lirije Kajtazi, je rekla da je za nadgledanje Zakona o ravnopravnosti polova važno da
sačekamo završetak izveštaja o nadgledanju Zakona o zaštiti od diskriminacije, pa da nakon
toga vidimo kako ćemo napraviti dinamiku rada po ovom pitanju. 

U nastavku, predsednica je stavila na glasanje Izveštaj rada Funkcionalne komisije za prolećnu
sesiju 2018. godine. 

Predsednica je utvrdila da je Funkcionalna komisija usvojila Izveštaj rada za prolećnu sesiju
2018. godine. 

2. Razmatranje dopunjenog Plana rada Funkcionalne komisije za jesenju sesiju 2018.
godine

Predsednica je rekla da u Planu rada za mesec septembar, bude dodata i poseta Đakovici i
Memorijalnom kompleksu u Meji. 
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MexhideMjaku-Topalli, je rekla da je dobro da kada budemo obavljali posete po opštinama,
da posetimo i Centre za socijalni rad i porodice koje su uzele decu pod starateljstvom, i da
vidimo kako se te porodice staraju o deci i kakve životne uslove isti imaju. 

Predsednica, je rekla da se ta tačka stavi za mesec oktobar, i da se posete i starački domovi. 

Teuta Haxhiu,je rekla da postoje 7. centara i da su i domovi zajednica i osoba s ograničenim
sposobnostima, i da bi bilo dobro da posetimo te centre kako bi smo videli njihove uslove, i da
se te posete započnu u oktobru, jer ove kuće imaju probleme i oni su predstavili neke zahteve i
u IAP-u.

LuljetaVeselaj -Gutaj, je rekla da se slaže s predlogom poslanice Teuta Haxhiu. Dalje, rekla
je da u Prizrenu postoji Kuća o zbrinjavanju osoba sa problemima mentalnog zdravlja koji se
tretiraju tu, koji su odrasli i nemaju porodičnu negu, i to su dnevni centri. O ovoj kući u
Prizrenu i ostalim kućama, ne zna se da li imaju dovoljno osoblja i nege i zbog toga bi bilo
dobro da posetimo neke od tih. 

Predsednica je utvrdila da ove dve kuće, u Prizrenu i Dečanima, budu posećene jednog dana
tokom oktobra meseca. 

MexhideMjaku-Topalli,je rekla da u novembru bude pozvan na izveštavanje u
Komisiji,Agencija za polnu ravnopravnost. A vezano za obeležavanje 29. novembra – dana
usvajanja Međunarodne povelje za zaštitu dece, predložila je da na narednim sednicama
razmislimo o tome kako realizovati takvu aktivnost kao komisija. 
U nastavku, ona je govorila i vezano za obeležavanje 3. decembra – Dan osoblja sa
ograničenim sposobnostima, kako bi videli šta se može učiniti za obeležavanje ovog datuma,
bilo to da se održi okrugli sto sa ZQM-om i da se vidi koliko se poštuju i da li se krše prava
ovih lica. 

Predsednica, je rekla da ove dve aktivnosti ulaze u novembru mesecu. 

Na kraju ove tačke dnevnog reda, predsednica je utvrdila da je komisija, uz ove dopune,
usvojila Plan rada za jesenju sesiju 2018. godine. 

3. Razmatranje u načelu nacrta zakona o peticijama 

Predsednica, je rekla da je ovaj Nacrt zakona od velikog značaja za razmatranje peticija.
Materijal ste dobili na vreme i verujem da ćemo uspeti da imamo dobar rad. 

MexhideMjaku-Topalli, je rekla da smo proteklog mandata izradili Vodič za peticije i bio je
spreman za usvajanje, ali je zbog završetka mandata ostalo tako i bilo bi dobro da analiziramo
taj Vodič i ovaj nacrt zakona koji imamo sada. Verujem da će se učiniti najbolje moguće za
razmatranje peticija koja se šalju od građana. 

Lirije Kajtazi, je rekla da je to veoma neophodan Nacrt zakona koji nam je bio potreban i
ranije. Dobro bi bilo da se pogleda i Vodič na kojem smo radili i ranije, jer nešto može biti i
deo amandmana u ovom nacrtu zakona. Iz finansijske izjave, kaže se da nacrt zakona neće
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imati budžetskih implikacija, a u određenim članovima nacrta zakona vidi se da ima i to se
treba posebno pregledati. 

Teuta Haxhiu, je rekla da je dobro da po prvi put raspravljamo o takvom nacrtu zakona,
međutim, kada smo izradili Vodič, u proteklom sazivu, imalo je više materijala nego sami nacrt
zakona. Sve je bilo tu, bilo je detaljirano i veoma tačno i bio je kao nacrt zakona, stoga se to
može kompletno uključiti i postati nacrt zakona komisije, jer komisija ima taj predmet iz
prošlog mandata koji nije prosleđen. Inicijativa je veoma dobra, ali ajmo da uzmemo taj vodič,
da ga obradimo i da ga prosledimo kao nacrt zakona, a da ne pravimo delimičan posao. 

Predsednica, je rekla da danas trebamo da preporučimo za usvajanje na plenarnoj sednici i
tada ćemo imati osnov. Na komisiji ćemo dati doprinos kako bi smo imali zakon, kao što treba
da bude. 

Nakon debate u komisiji i nakon zahteva nekoliko članova komisije da se pruži više vremena
za analiziranje materijala, odlučeno je da se ova tačka stavi na razmatranje i na narednoj
sednici komisije, kao i da se konsultujemo sa pravnom kancelarijom skupštine. 

Shemsi Syla, je naveo na ovoj sednici komisije da je njegov stav da se nacrt zakona prosledi
na plenarnu sednicu. 

4. Razno

LujetaVeselaj-Gutaj, je rekla da ima primedbu na Direkciju za medije i odnose s javnošću
Skupštine, vezano za javnu raspravu za nadgledanje Zakona o zaštiti od diskriminacije,
održanu u julu 2018. godine, gde saopštenje na veb stranici Skupštine, sem što je izašlo sa
zakašnjenjem, izašlo je samo na srpskom jeziku. Stoga, za mene je mnogo zabrinjavajuće i
nije korigovano ni nakon primedbi koje sam dala, jer sam to pratila nakon nedelju dana i
saopštenje je bilo samo na srpskom jeziku. 

Shemsi Syla, je zatražio da kao Komisija za ljudska prava reagujemo o objavljivanju spiska
lažnih veterana. To je povreda privatnosti i zbog toga trebamo da reagujemo, jer je to izazvalo
teško stanje kod tih ljudi koji imaju svoja imena u tim spiskovima za koje se kaže da su
zloupotrebljavači. Ja ne znam ko stoji iza toga i kome to odgovara. Mi trebamo da tražimo
računa od nadležnih organa. 

Komisija je odlučila da reaguje u vezi sa ovim pitanjem i da se to u ime komisije pošalje
relevantnim medijima. 

Predsednica je utvrdila da je Komisija odlučila da 24. septembra, 2018. godine poseti
predsednika opštine Đakovica, zajedno sa članovima porodice Udruženja „27. prilli“, i da
poseti Memorijalni kompleks u Meji, i istog dana, na sastancima opštini Đakovice, da se izvrši
nadzor primene Zakona o ravnopravnosti polova. 

Sednica je završena u 11:00 časova. 
Pripremili:
Pomoćno osoblje komisije. 
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Predsednica komisije,
_______________

Duda Balje


